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6 marca 2015

O zrównoważonym rozwoju energetycznym na
konferencji

– Mamy jeszcze wiele do zrobienia, ale jeśli chodzi o zrównoważony rozwój energetyczny.
Wierzę, że dobrze wykorzystamy nasz regionalny potencjał – mówił Piotr Żołądek, członek
Zarządu Województwa Świętokrzyskiego, który odwiedził Targi Kielce, gdzie odbyła się
konferencja na temat odnawialnych źródeł energii zorganizowana przez Świętokrzyskie
Centrum Innowacji i Transferu Technologii.

Od 5 marca, w kieleckim ośrodku wystawienniczym odbywają się XVIII Międzynarodowe
Targi Energetyki i Elektrotechniki ENEX, XIII Targi Odnawialnych Źródeł Energii ENEX –
Nowa Energia oraz XVI Międzynarodowe Targi Ochrony Środowiska i Gospodarki Odpadami
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EKOTECH. W ich ramach Świętokrzyskie Centrum Innowacji i Transferu Technologii Sp. z
o.o. zorganizowało Partner Search Forum EWE 2015, na które składają się spotkania
biznesowe firm zainteresowanych współpracą, spotkania branżowe oraz konkurs dla
wystawców pn. „Technologia przyszłości” na technologię rokującą największe szanse na
dynamiczny rozwój w najbliższej przyszłości. Częścią forum była też konferencja pn.
„Zrównoważony rozwój energetyczny – innowacyjnie i efektywnie”, podczas której eksperci
oraz przedstawiciele firm i instytucji zajmujących się szeroko pojętą działalnością
proekologiczną dyskutowali na temat możliwości rozwoju energetyki w województwie
świętokrzyskim, nowoczesnych technologiach i narzędzi finansowych dla gospodarki
niskoemisyjnej.
Jak zauważa Piotr Żołądek, w naszym województwie coraz bardziej widoczne stają się
działania promujące odnawialne źródła energii. – Dominującą rolę pełni obszar biogazowni.
Mamy mocno zaawansowane inwestycje – budowa biogazowni o mocy jednego megawata w
Końskich oraz sztandarowy projekt w Tuczępach, czyli biogazownia i bioelektrownia o mocy
9 megawatów – ogromne przedsięwzięcia – wymienia członek zarządu. Dodaje, że już 84
samorządy, które chcą się zaangażować w projekt budowy, podpisały wstępne porozumienia.
Wiele zależy od tego jakie będą możliwości sfinansowania tych zadań.
– 20 lutego została przyjęta ustawa OZE, która wraz z poprawką prosumencką daje ogromne
możliwości na wytwarzanie własnych źródeł energii elektrycznej do 10 megawatów. Na
pewno będzie spore zainteresowanie indywidualnych osób, by takie instalacje powstawały w
ramach tzw. inwestycji prosumenckich. Liczę, że spowoduje to zdynamizowanie gospodarki
niskoemisyjnej, zdecydowanie wpłynie na poprawę środowiska i przede wszystkim pobudzi
rynek pracy – zauważa członek zarządu. Przypomina, że jak obliczono, jeżeli około 250 tys.
indywidualnych inwestorów zainwestowałoby  w obszar OZE, to w skali całego kraju udałoby
się stworzyć 70 tys. nowych miejsc pracy.
Piotr Żołądek zauważa, że przygotowana została energetyczna mapa województwa
świętokrzyskiego do roku 2050, która ambitnie zakłada, że mamy szansę być samodzielnym
energetycznie regionem. Dodaje, że w nowym okresie programowania na projekty
proekologiczne przeznaczone będą większe niż w poprzedniej perspektywie pieniądze.
Pochodzić będą zarówno z RPO, jaki PROW.  – Na szczeblu regionalnym będziemy wspierać
wszelkie działania, które prowadzić będą do powstania jak największej liczby źródeł
odnawialnych. Do 2020 r. musimy mieć 15 procent udziałów w bilansie energetycznym z
OZE – to ogromne zobowiązanie – mówi Piotr Żołądek. Jego zdaniem bardzo realne jest, aby
pierwsze konkursy na unijne dofinansowanie wspomnianych zadań ruszyły na przełomie
trzeciego i czwartego kwartału tego roku. – Jesteśmy organizacyjnie dobrze przygotowani.
Mamy wyspecjalizowaną kadrę urzędników – podkreśla. Niestety według niego, w naszym
regionie nie jest najlepiej jeśli chodzi o świadomość proekologiczną indywidualnych osób.
Dlatego, jak podkreśla, szeroko rozumiana edukacja i promocja proekologicznych rozwiązań
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to podstawa działalności wielu podmiotów.   
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